
Àrea d'Estructura Territorial i Atenció
Ciutadana

Servei de Coordinació Districtes

RESUM REUNIÓ TAULA BARRIS BAIXA DENSITAT I DISSEMINATS

26 de d’abril de 2023 a les 18.30 h. Casal Les Fonts

Assistents:

Miguel Coso  AV habitatges del MOPU

Isabel Prieto Paredes. AV Les Martines

Encarna Hervia. AV Les Martines

Xavier Carrobé Capella . AP Vista Alegre

Jaume Carreras. AV El Molinot

Mónica Redolat. AV Font de l'Espardenyera

Rafael Carreras. AV Els Pinetons

Gabriel Zafra Calero. Nova Associació de Veïns de Can Parellada

Mercè Martí Arolas. APV de Les Fonts

Francisco Contreras Hernandez. APV de Les Fonts

Angel Moreno López. AV Torres Can Parellada

Mª José González Osuna. AV Can Parellada per la Unitat del Nostre Barri

Excusats:

Eloi Carbonell. Can Carbonell

Raúl Jiménez . AV Can Palet de Vista Alegre

Sergi Parra Vega. Can Carbonell

Joana Egea. AV Can Gonteres

Cristina Fernández Gibert . AP Bon Aire Residencial

Representants de l'Equip de Govern:

Noel Duque Alarcón, Regidor/a d'Estructura Territorial, Districtes i Equipaments, president de la
Taula. 

Patricia Reche Martínez, regidora Districte 5 

Miguel Ángel Moreno Félix, regidor Districte 7 
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Josefina Merino, presidenta del Consell Municipal de Districte 7

Núria Marín Garcia, Regidora Districte 2.(excusa la seva absència)

Jennifer Ramírez Porras, Regidora Districte 4 (excusa la seva absència)

Representants tècnics municipals:

M.ª Ángeles Bejarano Trujillo, Coordinadora Districte 4 

Isabel Fernández Lázaro, Coordinadora Districte 5

Eva Gou Quintana, Coordinadora Districte 6 

Antònia Fernández Pérez, Coordinadora Districte 7 

Antoni Flores, Intendent Major

Jose Luis Fernandez, sotinspector policia municipal

Miquel Perez, Director de l’Àrea d’Estuctura Territorial i Atenció Ciutadana

Cristina Álvarez Guerrero, Cap del Servei de Coordinació de Districtes

Roser Ortega Aldea, Coordinadora Districte 2 (excusa la seva absència)

Ordre del dia:

1.- Aprovació de l’acta de l’anterior sessió.
2.- Seguretat i Protecció Civil (tema càmeres de videovigilància)
3.- Torn obert de preguntes.

Desenvolupament de la sessió:

1.- Aprovació de l’acta anterior.

El president de la Taula dóna la benvinguda als participants i passa al primer punt de l'ordre del
dia d’aprovació de  l'acta de la sessió anterior del 18 d’octubre del 2022.

El Sr. Noel Duque recorda que la Taula es va constituir el 14 de juliol de 2021 i que s’han fet un
total de 5 reunions i que per tant tot just acaba de començar. Explica que aquest anys s’han posat
les bases i haurà de ser durant el proper mandat, segons la decisió que prengui el nou equip de
govern, junt amb la implicació dels membres de la Taula qui decideixi el futur de la Taula i com
continuar treballant en aquest espai. El Sr. Duque afegeix que s’ha preparat una presentació dels
temes treballat i de les fites aconseguides amb l’impuls de la  Taula des de el 2021.

Pren la paraula la Sra, Isabel Fernández i presenta el document de resum de la Taula de baixa
densitat o disseminats. (ANNEX 1)
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Pren la paraula el Sr. Noel Duque i posa de manifest que la valoració de la Taula pot ser diferent
segons el barri i els seus representants, però la voluntat ha estat treballar per millorar la vida dels
veïns i veïnes. Cedeix la paraula a la Sra. Patrícia Reche, Regidora de Seguretat per actualitzar la
informació referent a les càmeres de seguretat.

La Sra. Patrícia Reche informa que a mitjans de juny s’iniciarà la instal·lació de les càmeres i a
l’agost ja estarà tot enllestit per que entrin en funcionament. Afegeix que aquesta es la idea i el
desig de l’equip de govern però comunica que poden sorgir imprevistos per què es tracta d’un
projecte molt gran on hi ha moltes empreses que ho volen i potser les que no guanyin presentin un
recurs i això pot derivar en un retard en el procés.

El Sr. Noel Duque afegeix que demana tres mesos de marge per tal de veure l’efectivitat i de fer
un seguiment del seu funcionament.

Pren de nou la  paraula la Sra.  Patrícia Reche i  recorda que es va parlar  de fer  partícips als
membres de la Taula pel que fa a la ubicació de les càmeres i que no es va acabar fent. En aquest
sentit demana disculpes. Diu que també es cert que en referència a les queixes que han arribat a
l’equip  de govern i  a  l’equip  tècnic  se’ls  hi  ha donat  resposta.  Es  cert  que pot  haver  alguna
associació que encara estigui disconforme amb les decisions tècniques, però posa de manifest
que passem de zero càmeres a totes les que s'instal·laran i que no es dona per tancat, es a dir, si
ha algun barri  continua tenint  problemes,  es poden afegir  algunes més o es mirarà de quina
manera es poden modificar. Demana doncs paciència i comprensió.

Pren la paraula la Sra. Mònica Redolat i comenta que la seva petició contemplava tres càmeres i
al final s’ha instal·lat una. Pregunta si més endavant es treballarà per instal·lar les altres dues.

Respon la Sra.  Patrícia  Reche i  diu  que efectivament.  Primer es valorarà el  servei  que dona
aquesta  càmera i  com ha dit  anteriorment,  es  revisarà  la  possibilitat  d'instal·lar-ne més o de
canviar la ubicació.

Pren la paraula el Sr. Antoni Flores i diu que també  hi ha pendent la licitació d’una plataforma
digital de vídeo per tenir capacitat de gestionar i analitzar totes les imatges municipals, tant de les
càmeres de trànsit com les de videovigilància. Per altra banda s’està licitant la instal·lació de 8
nous radars a Terrassa, amb foto i imatge. Això suposarà 8 càmeres extres a la ciutat.

Pren la paraula la Sra. Maria José González i pregunta si hi ha hagut alguna variació en el nombre
de càmeres que s'instal·laran. Per altra banda pregunta si es presenten reclamacions, quin es el
termini per resoldre.

Respon la Sra. Patrícia Reche i diu que no hi ha hagut variació en el número de càmeres. Per altra
banda diu que el termini és de 20 dies. Afegeix que el cas que hi hagi alguna reclamació que
endarrereixi la instal·lació prevista, s’informarà.

Pren de nou la paraula la Sra. Isabel Prieto i demana que aquesta informació sigui efectiva i no
passi com en altres ocasions que no es va fer el retorn al que es van comprometre. La Sra. Prieto
reitera la seva opinió en que la ubicació de les càmeres no son les més adients.

Pren la paraula el Sr. Gabriel Zafra i planteja la qüestió de la utilitat de la Taula al haver un Consell
Municipal on es tracten pràcticament els mateixos temes. Valora en positiu la col·locació de les
càmeres, però manifesta la poca presencia policial a l’interior de les illes dels blocs de pisos del
barri de Can Parella per controlar els estacionaments incívics i els vehicles no autoritzats.
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Continua demanat presència policial a l’entrada i sortida dels col·legis. Comenta que es demana la
col·laboració  dels  veïns  a  l’hora  de  denunciar  conductes  incíviques,  però  desprès  no  hi  ha
conseqüències pels infractors per què no viuen a la ciutat, explica el cas d’una furgoneta que va
abocar runa als contenidors del carrer Egipte.

Pren la paraula el Sr. Antonio Flores i respon que demà mateix veurà la presencia policial per fer
respectar la normativa, demana la documentació del infractor de la runa del carrer Egipte per
comprovar que no tingui denuncia interposada.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i diu que l'assistència a la Taula es voluntària que se'ls hi  va
convidar com a associació veïnal i ara treure-li sentit a la Taula sense donar cap sentit a tot el que
s’ha fet i queixant-se fins i tot de les coses que s’han fet no ho comparteix. Posa de manifest que
l’Ajuntament està per donar resposta a allò que demanen les associacions, però quan l’Ajuntament
respon i es la pròpia ciutadania la que no fa cas a la normativa, entén que hi ha un punt en el que
ens hem de fer responsables dels nostres actes com a veïns i com a ciutadans. També hi ha
queixes quan va la policia i posa multes.

Pren de nou la paraula el Sr. Gabriel Zafra i diu que es va demanar al 2019 la instal·lació d’una
pilona per evitar l’aparcament en una zona d’accés i torna a demanar que es tingui en compte la
demanda. Torna a demanar presència policial.

Pren  la  paraula  el  Sr.  Àngel  Moreno i  comenta  que  no  està  d’acord  amb la  ubicació  de les
càmeres al seu barri ni de la quantitat que es posaran i planteja si realment fa falta gastar diners
en un projecte que sabem que no funcionarà. Diu que s’han fet consultes amb diferents agents de
diferents cossos policials i tots han coincidit a dir que aquestes càmeres no estan ben situades i
no faran la seva funció.

Respon el  Sr.  Antoni Flores i  diu que el  projecte ha estat validat  tècnicament que ni  tan sols
contempla exclusivament la perspectiva policial. Que quan s’acabi l’adjudicació es revisarà amb
l’entitat les ubicacions per acabar de validar-les.

Pren la paraula la Sra. Patricia Reche i demana un temps de funcionament per valorar la seva
utilitat i si no són operatives es demanarà responsabilitats tècniques i es revisaran. 

Pren  la  paraula  la  Sra.  Isabel  Prieto  i  diu  que  el  problema  radica  en  no  comptar  amb  les
associacions des de el primer moment. Afegeix però que ara que ja està licitat es tiri endavant.

Pren la paraula el Sr. Miguel Coso  i comenta que difereix en la opinió de la utilitat de la Taula ja
que realment ells són el barri mes disseminat de Terrassa i encara que no s’han aconseguit gaires
coses, si que s’ha aconseguit donar nom al carrer i donar certa visibilitat a un barri que molta gent
no sabia ni que existia. Aprofita per fer una petició d’ajuda de cara a les subvencions i als tràmits
amb l’Ajuntament. Recorda que a l’última reunió van manifestar que van quedar fora del projecte
de les càmeres i es important tenir una càmera. Afegeix que hi ha un projecte de la Generalitat
d’un vial de serveis que afectarà al barri i han demanat participar en el projecte per l’impacte que
representa. Des de Generalitat els han dit que totes les peticions les facin a través del servei de
Mobilitat de l’Ajuntament. Diu que te la impressió de que l'Ajuntament de Terrassa els digereix a
Territori de la Generalitat i viceversa.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i diu que es farà una reunió amb la Generalitat i mobilitat de
l’Ajuntament per tractar aquest tema del vial de serveis.
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Pren  la  paraula  la  Sra.  Isabel  Prieto  i  diu  que  està  d’acord  amb aquest  comentari.  Ara  Les
Martines existeix i disposa de transport públic i moltes altres coses gràcies a la Taula.

Pren la paraula el Sr. Jaume Carreras i comenta que ells tampoc van entrar en el projecte de les
càmeres però insisteix que a nivell de seguretat necessiten més punt de llum i demana una mica
més de presència policial. Demana ajuda per repassar les perimetrals de cara a l’estiu o demana
si es possible que ho facin els veïns.

La Sra. Patricia Reche respon que hi ha una planificació de les zones perimetrals regulada per la
Diputació que marca cada quan s’ha de fer. Diu que preguntarà quan es farà la del Molinot.

Afegeix la Sra. Isabel Fernández que la del Molinot es va fer l’any passat.

Pren la paraula el Sr. Antoni Flores i comenta en referència a la càmera del Molinot, quan van
anar el enginyers a mirar-s’ho i on la volien col·locar pertanyia a Viladecavalls. S’ha parlat amb
l’Ajuntament de Viladecavalls.

Es demana més presencial policial i el Sr. Noel demana que els contactes estiguin actualitzats.

Pren la paraula la Sra. Mònica Redolat  i  comenta que té molt  més sentit  el  que es tracta en
aquesta taula que el que es fa al Consell Municipal de Districte pel que fa a l’impacte en el territori,
en el seu cas a la Font de l’Espardenyera. 

Pren la paraula la Sra. Mercè Martí i comenta que s’ha dit que hi havia alguns problemes de tipus
legal en referència als diferents tipus de càmeres, si de trànsit o de videovigilància.

Respon el Sr. Antoni Flores que totes les càmeres graven cotxes i persones, però que les que
tenen lectura de matrícula es fan servir en aquells llocs que realment ens interessa denunciar. Les
altres  càmeres  també  ho  poden  fer,  però  a  través  de  la  plataforma  de  la  que  s’ha  parlat
anteriorment.  El  sistema  que  s'instal·larà  et  permet  seleccionar  vehicles  segons  les
característiques que li detallis. Quan estigui tot operatiu es farà una demostració.

La Sr. Mercè Martí informa que les càmeres de l'Ajuntament de Sant Quirze emeten una senyal
quan detecten un vehicle que està anotat. 

Es confirma que el nostre sistema funcionarà igual. 

Pren la paraula la Sra Isabel Prieto i pregunta en referència a les autoritzacions d’accés d’altres
vehicles a Les Martines, com ho han de fer i en concret al carrer del Mas de Canet

El Sr.  Flores respon que és un tema que afecta a molts punts de la ciutat per exemple a les
càmeres de la Rambla d’Ègara i encara està per decidir com es farà.

Pren la paraula la Sra. Mercè Martí volara positivament la Taula per la xarxa personal que s’ha
donat i demana més comunicació entre l’Ajuntament i les entitats de cara a l’estiu, que es preveu
complicat  en el  tema boscos i  perimetrals.  Per altra banda comenta que pot  ser hi  ha temes
comuns a nivell de Taula que han passat desapercebudes. En referència a les deixalles, en una
de  les  reunions  va  sortir  el  tema  dels  matalassos  i  demana  una  actuació  per  part  de
l’administració. Sobre la capacitat dels contenidors i el fet que els omplin de deixalles una serie de
furgonetes, aquest  fet  que a produït  multes a algun veïns que han deixat  les bosses fora del
contenidor i demana a part del seguiment per part dels inspectors, algun tipus d’intervenció per
part de l’administració. Demana que la Taula sigui el lloc per tractar aquests temes.
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Pren la paraula la Sra. Maria José González i  comenta que la Taula es mantingui per que al
Consell no es donen les respostes immediatament i uneix a barris amb la mateixa problemàtica.
Pregunta  en  quin  punt  està  el  projecte  d'ampliació  de  la  plantilla  de  la  policia  municipal  i
concretament en referència a la policia de barri.

Pren la paraula el Sr. Antoni Flores i en referència a la policia de barri respon que en aquests
moment hi ha 237 agents en plantilla i comenta que en aquests moments es més difícil mantenir
un policia al carrer que fa uns anys, per que treballen menys hores i tenim un 30% d’absentisme
laboral  degut  a  les  mesures  socials  i  això  passa  atots  els  cossos  de  seguretat.  Per  això
necessitem més policies  per  ocupar  un mateix  lloc  de treball,  al  2018  hi  va  haver  una gran
quantitat  de jubilacions anticipades degut  a un Reial  Decret,  això va provocar la  baixa de 25
policies en un període de temps molt  curt.  Quan s’aproven les noves places de policia  al  Ple
Municipal, el procès dura dos anys. Als darrers 7 anys han entrat més de 70 policies. Que han fet
aquest nous policies? Cobrir totes aquestes baixes i les que s’ha donat donat els darrers 7 anys.
En aquest moment hi ha 24 a l’escola de policia que s’incorporaran el dia 14 d’agost. Les properes
setmanes es publicaran 42 noves places que entraran a l’escola el 4 de gener de 2024 i estaran
treballant per setembre de 2024. Afegeix que Terrassa ha crescut molt i que la ciutadania truca
abans a la  Policia  Municipal  que al  Mossos,  que a data d’avui  consta de 180 agents i  dona
cobertura a 6 municipis.  Per tant, la policia que acudeix als requeriments urgents es la policia
municipal. El servei d’urgències de la policia estava en situació precària fa uns anys. En aquests
moments s’ha assegurat  el  servei  bàsic  de policia,  el  de les 24 hores i  donar resposta a les
urgències  i  considera  que en aquests moments el  servei  està dignament  cobert.  Amb els  24
agents que han d’entrar més els 42 de la propera convocatòria, es pot dir que la meitat d’aquests
agents aniran a la policia de barri.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i informa que es farà arribar una enquesta de valoració sobre el
funcionament de la Taula de Baixa Densitat  o Disseminats per a que pugueu donar la vostra
opinió i fer aportacions de millora. Es demana que es retorni abans del 5 de maig.

Afegeix  el  Sr.  Noel  Duque que ell  aposta per  la  continuïtat  de la  Taula  malgrat  les  opinions
negatives de dues entitats.

Pren la paraula el Sr. Àngel Moreno i diu que ell no l’ha valorat negativament, simplement ha dit al
company que si no vol participar a la Taula pot marxar però també ha dit que tot el que es cou en
aquesta Taula, s’aprova i per tant per obligació s’hi ha de ser.

Pren la paraula el Sr. Gabriel Zafra i diu que ell son associacions de veïns i el Sr. Noel Duque es
polític i per tant tant si li agrada com si no ha d’escoltar i la decisió d’estar o no a la Taula pertany
a les entitats.

Pren la paraula la Sra. Isabel Prieto i diu que l’última Taula no pot acabar d’aquesta manera.

El Sr. Noel Duque mostra el seu acord i dona les gràcies a tots i totes les assistents.
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